

Referat af møde i DH Albertslund 18/6 2018

Deltagere :Alice Hasselgren LEV, Bjarke Juul PTU, Henrik Jess Landsforeningen Autisme Afbud , Jesper R. Hansen Dansk Handicap Forbund, Eric Broberg Dansk Blindesamfund Afbud, Ottar Bingen -Jakobsen Parkinson foreningen Afbud, Hanne Fleinert Nyreforeningen Afbud, Poul Hansen Lev, Carsten Wilken Sind,

Mødeleder: Jesper Hansen

Referent: Poul Hansen

Dagsorden

1. Godkendelse af dagsorden
2. Godkendelse af referat fra sidste møde, er fremsendt og godkendt.
3. Punkter til orientering - drøftelse
  1. HR møde den 24. maj: a) Handleplaner – b)Dialogmøde; Holbækmodellen; Boområder, seniorboliger; eller noget 4.
  2. Herstedøster sidevej HR repræsentant – Poul vil gerne varetage posten for DH.
  3. Høringssvar – hellere dialog med forvaltningen
  4. Hjemtagelse af egne borgere – Stationstorvet.
  5. Peers - Carsten
  6. Rapport om busstoppesteder – Hanne.
  7. Debataften den 28. juni om sundhedsområdet – Albertine
  8. Temadag i Roskilde den 3. oktober for HR.
- 4 Økonomi:
- 5 Indkomne forslag eller sager:
8. Evt.:

Referat.

1. Godkendelse af dagsorden. Der kom følgende nye punkter på dagsordenen.
9. Deltagelse i foreningernes dag.
10. Skal vi bruge aviser mere aktivt ?
11. sundhedsrådet. Orientering.
12. Stomihøring.

Pkt. 2. Referatet er fremsendt og godkendt.. Der var usikkerhed om det var lagt på hjemmesiden.

pkt. 3 Handicaprådet. Vi havde en debat om handleplaner. Der var enighed om at handleplanerne skal være konkrete og indeholde både tidsplan og mål. Dernæst diskuterede vi hvilke handleplaner vi synes DH skal prioritere og nåede frem til 2 forslag.

1. Tilgængelighed med udgangspunkt i den nylig udkomne rapport fra ældrerådet om busstoppesterne i Albertslund.
2. Tidlig indsats for mennesker med handicap.

Næste punkt vi diskuterede var dialogmøderne. Vi nåede frem til at vi bakker om temaet hjemtagelse som emne på næste dialogmøde i efteråret. Der var enighed om at DH skal komme med forslag til oplægsholder og at Alice kontakter LEV for at få et navn der vil deltage samt at Carsten kontakter sind for at få en oplægsholder derfra. Der skal være en rimelig frist på ca. 2 mdr. til mødet afholdes så vi kan få fat i kvalificerede oplægsholdere. Bjarke kontakter borgmesteren for at orientere om at vi gerne vil komme med oplægsholdere.

Pkt. 2. repræsentant til brugerrådet på Herstedøster Sidevej. Vi havde en debat om undertegnede både kunne være forældrerepræsentant samt repræsentere handicaprådet. Vi blev enige om at indstille undertegnede. Hvis der er noget i vedtægterne for begge råd, der forhindrer det tager vi sagen op igen.

Pkt.3. Høringssvar. Vi havde en debat om forskellen på de mere uformelle dialogmøder og de mere formelle høringssvar. Der var forskellige holdninger til hvad der giver mest indflydelse. Et synspunkt var at det er nødvendigt med en formel struktur som sikrer at DH afgiver høringssvar. ET andet synspunkt var at det er vigtigt at være med tidligt i processen så vi kan påvirke inden beslutningerne er taget og det er svært at ændre afgørelser. Der var enighed om at vi ikke skal afsige os muligheden eller retten til at afgive høringssvar. Det blev også nævnt at det kan være et problem med meget korte svarfrister.

Pkt.4. Stationstorvet. Jesper har set på tegninger af forslag til det nye botilbud for autister. Jesper mener at det er bedre lejligheder end de pensionsnitlejligheder der er lavet i "tårnet" Der var enighed om at inddrage Henrik og der var en generel holdning til at DH gerne ville have været inddraget i projektet med mulighed for at kommentere og give vores holdning til kende.

pkt. 5. Peers. Carsten kom med et oplæg og udleverede et skriftligt oplæg om modellen. Der er lavet et projekt i regionen hvor konklusionen er at der er mange positive effekter ved modellen. Carsten vil lave et forslag hvor kommunen kan få mere viden om modellen. Carsten vil først lave et oplæg til os, derefter til handicaprådet.

pkt.6. Udsat p.gr.a. Hannes fravær.

pkt.7 Alice deltager, Bjarke har også tilmeldt sig og Carsten måske.

pkt. 8. Bjarke ser om invitationen til temadag er kommet ud.

pkt. 9 Vi havde en debat om foreningernes dag. Enighed om at det skaber synlighed men at erfaringerne var at det ikke var der vi fik nye medlemmer. . Meld hurtigt tilbage hvis du har mulighed for at deltage.

pkt.10. Det giver synlighed når der er indlæg i AP, men det er svært at komme igennem. Bjarke har en god kontakt og sidste eksempel er busrapporten som har været i AP.

pkt.11 Alice gav en kort orientering. Det er ikke tilladt at referere før referatet har været offentligt på kommunens hjemmeside, men vi fik en kort gennemgang om rådet. Der er 12 medlemmer , bl.a 2 fra kommunalbestyrelsen, diverse organisationer. Man diskuterer nye mål for sundhedsrådet.. Referatet kommer senere.

pkt.12. Stomihøring. Det er et mellemkommunalt samarbejde og det skal i EU udbud. Det er et meget omfattende materiale. Jesper har været til et møde med bl.a 3 indkøbschefer, men ikke noget fagpersonale. Det har været til høring i nogle af de øvrige kommuner, men ikke i Albertslund. Bjarke har spurgt direktøren om sagen, men ikke fået svar endnu.

Pkt. 4 Økonomi. Mail fra Eric. Intet særligt at bemærke, fin økonomi.

pkt.5 Intet

EVT. Vi havde en debat om procedurer vedr. møderne i HR, bl.a dagsorden, tidsfrister, formøder. Enighed at møderne er en fin mulighed for at møde politikere

Vi talte om næste møde. Bjarke er forhindret og vil sende forslag ud med nye datoer..